
J E G Y Z Ő K Ö N Y V  

 

 

Készült: Mezőtúr Város Képviselő-testülete 2020. június 25-ei rendes nyilvános ülésén.  

 

Az ülés helye: Városháza Díszterme (5400 Mezőtúr, Kossuth Lajos tér 1. I. emelet 9.)   

 

Jelen vannak: Herczeg Zsolt polgármester, Szűcs Dániel alpolgármester, Batta Attila Viktor 

képviselő, Harmat Mihályné képviselő, Kovács Attila képviselő, Kovács Mihály képviselő, Kovács 

Péter József képviselő, Kötél János képviselő, Patkós Éva képviselő, Patkós Lajos képviselő, Rózsa 

Endre Bertalan képviselő, dr. Siposné Varga Ildikó képviselő.   

 

dr. Enyedi Mihály jegyző, dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Boross Boglárka pénzügyi 

osztályvezető, Szabó Péter osztályvezető-helyettes, Békefi-Mucsi Lídia vagyongazdálkodó, Tóth 

Ádám ügyintéző, Elek Gyöngyvér és Pongrácz Zoltán külsős bizottsági tagok, Szitár Ferenc rendőr 

ezredes, Bajári Attila rendőrkapitány, Matuska Zoltán tűzoltó ezredes igazgató, Ádám Tibor tűzoltó 

alezredes, tűzoltóparancsnok,  Kiss Csaba TRV Zrt. Mezőtúri üzemvezetője, Rácz Péter Béla a 

Mezőtúri Járási Hivatal vezetője, Dóczi Józsefné jegyzőkönyvvezető, Paholcsek Ferenc 

informatikus és mintegy 10 fő érdeklődő állampolgár. 

 

Herczeg Zsolt: Rendes nyilvános és zárt ülésünkön köszöntöm a megjelent városi képviselőket, a 

napirendi pontokhoz meghívottakat és a megjelent érdeklődőket. Külön köszönöm Rácz Péter Béla 

járási hivatalvezető urat. A jelenléti ív alapján megállapítom, hogy a 12 fő képviselő közül jelen van 

12 fő, az ülés határozatképes. Bejelentem, hogy az ülésről hangfelvétel és jegyzőkönyv készül. A 

jegyzőkönyv hitelesítésére Batta Attila Viktor és Kovács Péter József városi képviselőket kérem fel.  

Javasolom, hogy a mai ülésünkön a képviselő-testület a 2020. június 19-én kiadott meghívóban 

szereplő napirendi pontokat tárgyalja meg azzal a módosítással, hogy a nyilvános ülésünkre vegyük 

fel az Önkormányzati feladatellátást szolgáló fejlesztések támogatására meghirdetett, belterületi 

utak felújítását célzó pályázat benyújtásáról szóló előterjesztést, továbbá a zárt ülésre vegyük fel 

Szokolai Andrásné fellebbezésének elbírálásáról szóló előterjesztést.  

 

A képviselő-testület 12 igen egyhangú szavazattal a módosítást elfogadta és az alábbi határozatot 

hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

106/2020.(VI.25.) képviselő-testületi h a t á r o z a t a 

 

Mezőtúr Város Képviselő-testülete 2020. június 25-ei rendes nyilvános és zárt ülése 

napirendjének jóváhagyásáról 

 

Mezőtúr Város Képviselő-testülete - Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 

CLXXXIX. törvény 59. § (2) bekezdése alapján – elfogadja a 2020. június 25-ei rendes nyílt és 

zárt ülésének napirendjét. 

 

1. Beszámoló a Mezőtúri Rendőrkapitányság 2019. évi tevékenységéről, a közbiztonság érdekében 

végrehajtott intézkedésekről 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

2. Beszámoló a Mezőtúri Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2019. évi tűzvédelmi tevékenységéről 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 
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3. Mezőtúr Város Önkormányzata 2019. évi költségvetésének végrehajtásáról 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

4. Mezőtúr Város Önkormányzata 2020. évi költségvetéséről szóló 3/2020.(II.28.) rendelete 

módosításához 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

5. A Tiszamenti Regionális Vízművek Zrt. 2019. évi üzemeltetési tevékenységéről 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

6. A Harcsás-Túrtő-Halásztelek holtágrendszer halgazdálkodási jogáról 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

7. A lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtására és az átruházott hatáskörben 

hozott döntések elfogadására 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

8. Önkormányzati feladatellátást szolgáló fejlesztések támogatására meghirdetett, belterületi utak 

felújítását célzó pályázat benyújtására 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester  

 

9. Tájékoztató a 2020. május 18. – június 14. közötti időszak fontosabb intézkedéseiről és 

eseményeiről 

 

10. Bejelentések 

 

Napirend zárt ülés keretében: 

 

11. A "Botyánszky János" kitüntető díj adományozásáról 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

12. A Pedagógusnapi kitüntetések adományozásáról 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

13. Szokolai Andrásné fellebbezésének elbírálásáról 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester  

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. Szűcs Dániel alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 

5. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Osztályai, Helyben 

6. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

 

 

1. napirendi pont 

 

Beszámoló a Mezőtúri Rendőrkapitányság 2019. évi tevékenységéről, a közbiztonság 

érdekében végrehajtott intézkedésekről 
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Herczeg Zsolt: A napirendi pont tárgyalásánál tisztelettel köszöntöm Szitár Ferenc rendőr ezredes 

urat, a megyei főkapitány úr rendészeti-helyettesét és Bajári Attila rendőr ezredes urat, a Mezőtúri 

Rendőrkapitányság vezetőjét.  

Az Ügyrendi Bizottság 3 igen egyhangú szavazattal a beszámolót elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek.  

 

Bajári Attila: Ismerteti a beszámolót. 

 

Kovács Attila: A beszámoló tartalmazza, hogy a könnyű drogok a fiatalkorúakat veszélyeztetik. A 

statisztikában egyetlen kábítószerrel kapcsolatos dolog sincs, ilyen bűncselekmény sem szerepel 

2019-ben. Ennek tisztázása indokolt lenne. Fellelhető a beszámolóban, hogy havonta két 

alkalommal hajtanak végre drogellenőrzést. Ezek milyen helyszíneket érintenek és mik a 

tapasztalatok? Szintén ellentmondó lehet a hozzánk érkező jelzések mennyisége, illetve az éjszakai 

szórakozóhelyeknél is jelen van a drog. Kérdés és javaslat lehet, hogy a téma súlyossága alapján a 

jövőben esetleg két-három havonta nyújtsanak tájékoztatást az adott időszak drograzziáiról és 

eredményeiről. Fontos lenne, ha igazak a statisztikák, hogy Mezőtúr megőrizze drogtól tiszta 

jellegét. A Ligeti tó játszóterének megrongálásáért indult-e büntetőeljárás, ha igen, milyen 

eredményekkel végződött? Az ott lévő térfigyelő kamerák rögzítették a bűncselekményt.  

Javasolnánk, hogy a rendőrség hivatali idő alatt ne tartsa kulcsra zárva a lakosság előtt a kapuit.  

Köszönöm a város közbiztonságáért nyújtott munkájukat, további jó egészséget és zavartalan 

munkavégzést kívánok. 

 

Kovács Mihály: Hogyan értékeli a rendőrség a 112-es telefonszám hatékonyságát? Volt, amikor a 

negyedik hívás után tudtam eljutni az illetékes túrkevei rendőrséghez. Téves kapcsolás van, 

értetlenkedés, visszakérdezés. Ennek a hatékonyságát javítani kellene. Nem találtam a statisztikában 

életellenes bűncselekményt, ennek nagyon örülök. Kevesebb a gyorshajtás az Erkel Ferenc úton a 

rendőrségi ellenőrzésnek köszönhetően.  

Köszönöm a munkájukat.  

 

Kötél János: Szeretném megköszönni a kapitányság minden tagjának a 2019. évben végzett 

munkáját. Azt tapasztalom, hogy javult a közbiztonság, a nap minden órájában találkozni lehet a 

járőrökkel. A polgárőrségnek kérésre mindig nyújtanak segítséget, ezért is példaértékű a 

kapcsolatunk a rendőrséggel. Az éjszakai gyorshajtók nagyon borzolják a lakosság kedélyét, a 

rendőrséggel közös erővel megpróbáljuk ezt is visszaszorítani. 2020 évre is szeretnék minél 

eredményesebb munkát kívánni.  

 

Szitár Ferenc: Köszöntöm a jelenlévőket. A rendőrség kapuja objektumépítkezés miatt van bezárva, 

hiszen nem szeretnénk, ha valakit baleset érne. Objektumvédelmileg indokolt, hogy zárva tartsuk az 

épületet. Ehhez még társul a munka- és egészségvédelmi szabályozókeret. Ez idő alatt kérem a 

türelmüket.  

A kábítószer egyeztető fórumokat megalakítottuk a megye területén. A kapitányságnak is van benne 

része. A designer drogokkal kapcsolatos rendőri tevékenység kicsit szélmalomharcnak tűnik. Az 

olyan drognak nem minősülő készítmények, amiknek a fogyasztása büntetőjogi szankciót nem 

eredményez, az ellen nem tudunk hatékonyan fellépni. Akik a növényi tápsóként forgalmazott 

drogokat lenyelik, beszippantják, ez ellen mit tudunk csinálni? Olyan szociális nevelési hiány van, 

amely össztársadalmi probléma. Ez ellen a rendőrségnek nincs széles tárháza, hogy fel tudjon lépni. 

Bízom benne, hogy ez ellen új büntetőszabályozás lesz és akkor ennek a fogyasztása is büntető 

kategóriába kerül és tudunk hatékonyan tenni ellene.  

A magyar rendőrség életében a 112-es szám az európai segélyhívó ESL rendszerhez történő 

csatlakozásban egy sikertörténet még akkor is, ha néha az egyéni tapasztalás nem ezt mutatja. Aki a 

112-es számot felveszi, látja a telefonálónak a földrajzi pozícióját és a GPS koordinátáit. Amit hall, 

azt írásos formába rögzítve 20 másodpercen belül elküldi az adott szervnek. A 112-es szám egy 
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szűrőszám, hiszen több ezer indokolatlan hívástól kíméljük meg a rendőri szerveinket. Erre a 

szűrőre sajnos szükség van.  

Megyénk közútjain jelen állás szerint a fő baleseti ok a gyorshajtás. Mindent megteszünk annak 

érdekében, hogy kiszűrjük a gyorshajtókat.  

Mi általánosságban szolgáltatunk adatokat, ezért két-három havonta nem adunk tájékoztatást, hiszen 

minden ügyről nem számolunk be. A Mezőtúri Rendőrkapitánysággal meg vagyunk elégedve, évek 

óta kiegyensúlyozott, jó színvonalú a teljesítményük és az állománymegtartó képességük. A 

rendőrök az elfogásra, előállításra koncentráltak, mert ezeknek a száma nőtt. Ezt örvendetesnek 

tartom, mert lehet alibi intézkedésekkel is életben tartani egy rendőrségi statisztikát, de ha a 

bűncselekmény csökken, az előállítottak száma pedig nő, akkor a rendőrség azzal foglalkozott, ami 

a dolga. Köszönöm azt az együttműködő védekezést a járási hivatalnak, mind az 

együttműködőknek, amit a COVID vírussal kapcsolatos védekezés során megtettek. Köszönöm. 

 

Herczeg Zsolt: Szavazásra bocsátom az előterjesztést és a beszámolót. 

 

A képviselő-testület 12 igen szavazattal egyhangúlag az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

107/2020.(VI.25.) képviselő-testületi határozata 

 

a Mezőtúri Rendőrkapitányság 2019. évi tevékenységéről, a közbiztonság érdekében 

végrehajtott intézkedésekről szóló beszámolójának elfogadásáról 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) bekezdés b) pontja alapján 

– figyelemmel Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 10. § (1) 

bekezdésére, valamint a 13.§ (1) bekezdés 17. pontjára – az alábbi határozatot hozza:   

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jelen határozat mellékletét képező 

Mezőtúri Rendőrkapitányság 2019. évi tevékenységéről, a közbiztonság érdekében végrehajtott 

intézkedésekről szóló beszámolóját elfogadja. 

 

Felelős: Herczeg Zsolt polgármester 

Határidő: azonnal 

 

A polgármester határozatáról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. Szűcs Dániel alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 

5. Egészségügyi és Szociális Bizottság, Helyben 

6. Ügyrendi Bizottság, Helyben 

7. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Hatósági Osztály, Helyben 

8. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

9. Mezőtúri Rendőrkapitányság 5400 Mezőtúr, Petőfi Sándor utca 24. 

 

Herczeg Zsolt: Köszönöm, hogy megtiszteltek bennünket jelenlétükkel, mindkettőjüknek és az 

állomány minden tagjának köszönöm a 2019-ben elvégzett munkát és 2020-ra pedig nagyon jó 

egészséget kívánok.  
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2. napirendi pont 

 

Beszámoló a Mezőtúri Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2019. évi tűzvédelmi tevékenységéről 

 

Herczeg Zsolt: A napirend tárgyalásánál köszöntöm Matuska Zoltán tűzoltó ezredes igazgató urat és 

Ádám Tibor tűzoltó alezredes urat, tűzoltóparancsnokot.  

Az Ügyrendi Bizottság 3 igen egyhangú szavazattal a beszámolót elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek. 

 

Ádám Tibor: Kiegészítésként szeretném tájékoztatni a jelenlévőket, hogy 2021. január 1-től az 

önkormányzatoknak nem lesz lehetősége az égetés szabályozására. Jövő év elsejétől mindennemű 

égetés tilos lesz. Kérem, hogy erről megfelelően tájékoztassuk a lakosságot, hogy minél kevesebb 

szankcionálásra kerüljön sor.  

 

Kovács Mihály: Köszönöm a beszámolót, a jó színvonalú munkájukat. A téli időszakban nagy 

probléma a gumi és a műanyag égetése, hiszen bűzt és tömény füstöt okoz, továbbá kigyulladhat 

tőle a kémény is. Ezzel a lakosság a képviselőket, a jegyző urat és a tűzoltóságot találja meg. 

Nagyon fontos, hogy a lakosság tájékoztatása ne csak a nyári égetésről szóljon, hanem a téliről is. 

Elfogadásra javasolom a beszámolót. 

 

Szűcs Dániel: A Puskin út és a Dob út környékén az esősézek következtében kialakult helyzet miatt 

a helyszínen a tűzoltósággal áttekintettük a problémát. Elindultunk abban az irányban, hogy az 

ottani csatornarendszert átvizsgáljuk és a szükséges eszközök beszerzését elindítottuk. Ezzel 

remélhetőleg megelőzzük a következő esőzés okozta problémákat. A zöldhulladék égetéssel 

kapcsolatosan javasolom a képviselő-testületnek, hogy közeljövőben beszéljünk arról a rendszerről, 

amit az elmúlt időszakban közösen együtt a városban élőkkel működtettünk, ez pedig a 

zöldhulladék elszállításának a megoldása volt. A Kávási Sándor úti zöldhulladék gyűjtő kapacitása 

kicsi, sűrűbb elszállításra lenne szükség. Ki kell dolgozni azt a módszert, amivel az ingatlanok elől 

el tudjuk szállítani a zöldhulladékot, főleg az idősebbekre gondolva.  

Köszönöm szépen parancsnok úrnak a beszámolót, kérem, hogy személyes gratulációmat is adja át 

az állomány részére. Minél kevesebb vonulást kívánok.  

 

Matuska Zoltán: Tisztelt Képviselő-testület! A szeméttel, lommal való fűtéssel kapcsolatosan 

szeretném elmondani, hogy az Országos Katasztrófavédelmi Főigazgatóságnak van egy 

gazdaságellátó központja, ahová a kéményseprő ipari szolgáltatók tartoznak. Az ő feladatkörükben 

benne van ez a tájékoztatás. Elég nehéz elérni azokat a célcsoportokat, akik ezeket a „csodás 

tetteket” végrehajtják. Azon felül, hogy bosszantják a szomszédokat, még légszennyezés is történik, 

amely káros az egészségre, ráadásul jelentős kéménytüzek alakulhatnak ki.  

Átnéztem Mezőtúr szennyvízelvezető rendszerének a tervét. Nem mindenütt a tervek szerint van 

megépítve, néhol a folyásirány teljesen más. Az esőzések kapcsán a legnagyobb káreset Szolnokon 

volt, ahol a teremgarázs teljesen feltöltődött vízzel. Olyan lakossági szokások is vannak, hogy 

bekötik az esővizet a szennyvízbe, és így a csatorna nem bírja el a vizet egyszerre.   

A zöldhulladékkal kapcsolatosan a magánjellegű véleményemet szeretném elmondani. Nem 

helyezek ki sosem zöldhulladékot, hanem komposztálok.  

 

Herczeg Zsolt: Szavazásra bocsátom az előterjesztést és a beszámolót. 

 

A képviselő-testület 12 igen szavazattal egyhangúlag az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata  

108/2020.(VI.25.) képviselő-testületi határozata 

 



 6 

Beszámoló a Mezőtúri Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2019. évi tűzvédelmi tevékenységéről  

 

Mezőtúr Város Önkormányzata Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) bekezdés b) pontja alapján 

az alábbi határozatot hozza:   

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Mezőtúri Hivatásos Tűzoltó-

parancsnokság 2019. évi tűzvédelmi tevékenységéről szóló beszámolót a határozat melléklete 

szerint elfogadja. 

 

Felelős: Herczeg Zsolt polgármester 

 

A képviselő-testület határozatról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. Szűcs Dániel alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 

5. Egészségügyi és Szociális Bizottság, Helyben 

6. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Hatósági Osztály, Helyben 

7. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

8. Mezőtúri Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 

 

Herczeg Zsolt: Tisztelt Vendégeinknek köszönöm, hogy itt voltak velünk, köszönöm az elmúlt 

évben végzett hatékony munkát, az elkövetkezendő időszakhoz pedig sok sikert kívánok.  

 

A következő napirendünk a Tiszamenti Regionális Vízművek Zrt. 2019. évi üzemeltetési 

tevékenységéről szóló beszámoló lenne, azonban a TRV Zrt. beszámolóját Tiszaföldvár Képviselő-

testülete is tárgyalja, ezért később érkezik üzemvezető úr. Így a következő napirendünk a 4. 

napirendi pont lesz. Amikor megérkezik üzemvezető úr, akkor fogjuk tárgyalni a beszámolót. 

A módosító javaslatot szavazásra teszem fel. 

 

A képviselő-testület 12 igen szavazattal egyhangú szavazattal egyetértett a javaslattal. 

 

 

3. napirendi pont 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 2019. évi költségvetésének végrehajtásáról 

 

Herczeg Zsolt: A Pénzügyi, Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 11 igen egyhangú 

szavazattal a rendelet-tervezetet elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek. Az Ügyrendi 

Bizottság 3 igen egyhangú szavazattal a rendelet-tervezetet elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek. 

Ismerteti az előterjesztést. 

 

Patkós Lajos: Az önkormányzat vagyona 2019-ben 13.724 millió forint volt. 2018-ban ez a vagyon 

több volt. Mi az oka annak, hogy most 720 millió forinttal kevesebb lett? 

 

Boross Boglárka: A vagyon változását a projektekkel kapcsolatos változások okozták.  

 

Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testülete 12 igen egyhangú szavazattal megalkotta 

Mezőtúr Város Önkormányzata 2019. évi költségvetésének végrehajtásáról szóló 

18/2020.(VI.25.) számú önkormányzati rendeletét.  
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5. napirendi pont 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 2020. évi költségvetéséről szóló 3/2020.(II.28.) rendelete 

módosításához 

 

Herczeg Zsolt: A Pénzügyi, Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 4 igen, 7 nem 

szavazattal nem javasolja a rendelet-tervezetet elfogadásra a képviselő-testületnek. Az Ügyrendi 

Bizottság 1 igen, 2 nem szavazattal a rendelet-tervezetet nem javasolja elfogadásra a képviselő-

testületnek. 

 

Kovács Mihály: A bizottsági ülésen is jeleztem, hogy ilyen formában nem tudom elfogadni a 

költségvetés módosítást azért, mert a Kertvárost érintő nem nagy összegű ingatlanvásárlás kihúzásra 

került az eredeti költségvetés 4. sz. mellékletéből. A Kertvárosnak azonban létkérdés, hogy ne 

legyenek bezárva azok az utcák, melyhez 2 millió forintra van szükség.  

 

Szűcs Dániel: Bizottsági ülésen elhangzott Kovács Mihály képviselő úrtól, hogy az 5. sz. 

mellékletben szereplő civilszervezetektől, a Babafa program törlése vagy a Kóborka támogatásából 

vonjunk el 2 millió forintot. Szeretném kérni, hogy a Kóborka támogatásához továbbra se nyúljon a 

képviselő-testület, nagy szükség van ennek az egyesületnek a támogatására, hiszen nagyon hasznos 

tevékenységet folytatnak. Az alábbi módosító indítványt azért teszem, hogy képviselő úr a 

Kertvárosban tudja folytatni a megkezdett munkát. Így a 4. sz. mellékletbe kérném visszahelyezni a 

kertvárosi ingatlan megvásárlását 2 millió forint értékben. 

Az 5. sz. mellékletben  

a MAFC támogatásából: 13.000.000 forint helyett 12.700.000 forintot, (300.000) 

a civilszervezetek pályázata részből: 6.800.000 forint helyett 6.600.000 forintot, (200.000) 

a Mezőtúri és Közművelődési és Sport Kft. 2020. évi kompenzációjából: 151.150.000 forint helyett 

149.650.000 forintot (1.500.000) 

összesen 2.000.000 forintot javasolok elvenni. 

 

Rózsa Endre: A koronavírus hatást gyakorol az ország és az önkormányzatok költségvetésére. 

Ennek ellenére úgy fogalmaznék, hogy a koronavírus ürügyén megszorító költségvetéseket 

próbálnak most itt és országszerte elfogadtatni. Köszönöm Polgármester úrnak, a Jegyző úrnak és a 

családsegítőnek ez alatt a pár hónap alatt kifejtett munkáját. Azért nem támogatom a költségvetés 

módosítását, mert nem érzem az egységes megszorítást. Érinti az önkormányzatokat az iparűzési 

adó egy részének elvonása, amely nálunk 80 millió forint, valamint a gépjárműadó elvonása, amely 

45 millió forintot jelent. Nem látom azonban az egységes megszorítást, hiszen a határon túli 

akadémiákat továbbra is támogatják. A szociális juttatások sem emelkednek olyan mértékben, 

ahogyan ez várható lenne. Emiatt a helyzet miatt a képviselőktől is el kell vonni az 500.000 Ft-ot. 

De nem tőlünk vonják el, hanem a lakosságtól. Hiányolom a költségvetés tárgyalásánál a 

részletekbe menő beajánlást. Az elmaradt programoknak a költsége hol jelenik meg? Korábban 

polgármester úr három belterületi út felújítására kért a képviselőktől javaslatot. Most ezt nem látom 

a költségvetésben realizálva. Nem támogatom a költségvetésnek az ilyen típusú csökkentését.  

 

Herczeg Zsolt: A felszólalás első része a magyar Parlamentbe illett volna, nem a Mezőtúr Város 

képviselő-testületének ülésére. Nekünk most az a feladatunk, mint felelősen gazdálkodó 

vezetőknek, beleértve a képviselő-testületet is, hogy a jelenlegi helyzethez alkalmazkodjunk. A 

Kormány elvont 45 millió forintot, ezen túlmenően, hogy 80 millió forint lesz az iparűzési adó 

bevételünk csökkenése, ezt senki sem garantálja, ennyit kalkuláltunk. Akkor mi lenne, ha most 

felelőtlenül elkezdenénk költekezni és októbertől vagy novembertől az önkormányzati szférában 

nem tudnánk fizetést adni, vagy nem tudnánk fizetni a rezsiszámláinkat azért, mert nem készülünk 

fel arra, hogy a helyi adóbevételünk jelentős mértékben csökkeni fog. Alpolgármester úr 



 8 

megfogalmazott egy kompromisszumos javaslatot a tegnapi pénzügyi bizottsági ülésen 

elhangzottakra vonatkozóan. Várom a többi javaslatot a költségvetési rendelet módosítására, habár 

előtte a kft-k ügyvezetőivel kellett volna egyeztetni, hogy az az elvonás esetleg nekik megfelelő-e. 

A minimálbér idei emelkedése igen jelentős volt, és a kft-k költségeinek nagy részét a munkabér és 

járulékai teszik ki. Ugyanazt az önkormányzati támogatást kapták, mint tavaly. Ha lemondunk vagy 

elhalasztunk fejlesztéseket, az azt jelenti, hogy felelősen gazdálkodunk. Nem kezdhetünk most 

útépítésekbe. Azért kértem be az utakra a javaslatokat a képviselőktől, mert a terveztetését 

szerettem volna elkezdeni. Négymillió forint szerepel a költségvetésünkben kátyúzásra, most éppen 

folyamatban van ennek az előkészítése. Külső kivitelezővel végeztetjük a kátyúzást. Aki felelősen 

gazdálkodik, az egy ilyen helyzetet látva és ezeket a gazdasági előrejelzéseket megismerve, 

takarékoskodik.  

 

Kovács Mihály: Köszönöm a gyors reagálást a költségvetés kapcsán. Az év elején együttes 

bizottsági ülésen arról beszéltünk, hogy kezdjük el a gazdasági társaságok átvilágítását, és az öt kft-

ből hozzunk létre kevesebbet, hogy itt is költségmegtakarítás jöjjön létre. Hosszabb távon több 

millió forintot lehetne megtakarítani, hiszen ez lenne a cél, mint ahogyan a Tanüzem bérbeadását is 

át kell tekinteni. Az elmúlt 3 hónapban volt rá lehetőség, hogy valamilyen előrelépés legyen ebben 

a témában. Polgármester úrnak kellene kezdeményezni, nem pedig nekünk. Mi ebben a dologban 

kifejeztük az óhajunkat, az együttműködésünket, az elnök urat felhatalmaztuk arra, hogy ebben a 

dologban partnere legyen polgármester úrnak. Erre várjuk az intézkedéseket.  

 

Herczeg Zsolt: A Tegyünk Együtt Közösségünkért Egyesületnek az volt a javaslata, hogy alakítsuk 

át a kft-inket, csökkentsük le háromra. Ezt követően várom a konkrét, kidolgozott javaslatokat. 

Semmi akadálya nincs, hogy ezeket a munkamegbeszéléseket folytassuk, elmélkedjünk közösen. Ez 

a Tegyünk Együtt Közösségünkért Egyesület javaslata, melyre Kovács Attila frakcióvezető úrtól 

tett javaslatot. Ez önmagában még kevés, kérném a konkrétumokat.  

 

Patkós Lajos: A költségvetés módosításáról beszélünk, a tartalékalapba helyezett összeg és annak az 

iránycéloknak a felfüggesztése okoz gondot úgy látom. Az biztos, hogy a gépjárműadó bevételünket 

az állam nem utalja át nekünk, ettől esünk el és a valószínűleg 80 millió forint be nem folyó 

iparűzési adótól. Az önkormányzatnál és a gazdasági társaságoknál elbocsájtás nem volt, a 

létszámot meg tudjuk tartani. Ez nem mondható el minden településen itt a környéken sem. Ezt 

nagyon fontos dolognak tartom. Hiszen egzisztenciákról, családokról van szó. Mezőtúron racionális 

gazdálkodás folyik. Ez nem egy profitorientált szervezet. Az önkormányzatnál és a gazdasági 

társaságoknál kb. 1000 ember dolgozik. Sajnos egyes fejlesztésektől el kell tekintenünk. Az elmúlt 

években 300 millió forint támogatást kaptunk az utak fejlesztésére. A tartalékképzés részemről 

elfogadható. A Kisvárosok programban pályázni 2021-22-ben lesz lehetőség. Addig Mezőtúr Város 

Önkormányzata utakat fejleszteni csak kismértékben tud. Most az a legfontosabb, hogy a 

költségvetésünk stabil legyen, és a foglalkoztatottaknak a munkahelye biztosított legyen.   

 

Kovács Attila: A januári megbeszélésen felvetettük a kft-k összevonását, amelyet akkor 

polgármester úr szóban támogatott és ezért a költségvetésben szeptemberig állapítottuk meg a kft-k 

támogatását. Jegyző úr meg is erősítette, hogy abban egyeztünk meg, hogy jogilag meg kell 

vizsgálni a munkáltatói és egyéb dolgokat. A polgármester úrral történt levélváltásban az szerepel, 

hogy ön már megkezdte ezeket az előkészületeket.  

 

Herczeg Zsolt: Ez nem így van, nem írtam erről önnek.  

 

Kovács Attila: Tegnap javasoltam, hogy üljünk le és beszéljük meg, hogy egyáltalán lesz-e ebből 

valami. A költségvetés kapcsán azt támogatjuk, hogy a Kertvárosban megvásárlásra kerüljön az 

említett terület, de ettől függetlenül a költségvetés módosítását nem fogadjuk el. Az alpolgármester 

választásnál tettem egy javaslatot, polgármester úr nem élt ezzel a lehetőséggel, pedig négy év alatt 
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sokat meg lehetett volna ezzel takarítani, ezért számomra ez hiteltelen, hogy milyen megtakarítás 

párti Ön. 

 

Herczeg Zsolt: Amikor Önnek azt válaszoltam a levelére, hogy a folyamat megkezdődött, akkor 

arra utaltam, hogy a munkamegbeszélés megkezdődött. Azt hittem, hogy ebből Ön látja, hogy mire 

utalok. Én soha nem mondtam olyat, hogy ezt az egész átalakítási procedúrát levezénylem, 

kidolgozom. Ehhez mindannyiunk közös gondolkodására van szükség. Amikor írok Önnek egy 

levelet, kiragad belőle egy-egy részt és kiteszi a facebookra. Ezzel szándékosan félrevezeti, 

immáron sokadszor a lakosságot. Ön az egyetlen képviselő 10 év óta, akivel levelezek. A 

munkamegbeszélések azért nem tudtak folytatódni, mert 3 hónapig veszélyhelyzet volt és nem 

tudtunk találkozni. Kész vagyok továbbra is egyeztetni, várom az olyan előremutató ötleteket, 

amellyel olcsóbbá tudjuk tenni a feladat ellátási rendszerünket. Ebben abszolút nyitott vagyok. 2010 

óta, tekintettel a változásokra, a mi feladatellátási rendszerünk folyamatos, jelentős változáson esett 

át. Eddig ez a felállított feladatellátási struktúra működött, de ez nem azt jelenti, hogy ezen nem 

lehet változtatni. Ne várják el, hogy valaki felveti ezt, és én pedig megcsinálom. Várom a 

konstruktív, előremutató javaslatokat.  

 

Rózsa Endre: Úgy gondolom, hogy nem szövegértési problémák vannak, hanem teljesen más 

nyelven beszélünk. Korábban is voltak levelezések, több alkalommal is írtam, melyre érdemi 

választ sok alkalommal nem kaptam.  Az utcán sokan megkérdezik tőlem, hogy erre van pénz, arra 

meg nincs pénz. Az emberek tömegesen nincsenek megelégedve dolgokkal. Polgármester úr van 

olyan helyzetben, hogy tudna szólni a megfelelő helyen. Abban a hiszemben voltam, hogy a kft-k 

átszervezése már kidolgozás alatt áll. Ha kevesebb kft. van, kevesebb felügyelő bizottság kell. Nem 

nagy pénzek azok a tiszteletdíjak, de minden pénz számít.  

 

Herczeg Zsolt: Nekem ilyen stílusban még senki nem írt levelet, mint Kovács Attila képviselő úr.  

 

Patkós Lajos: Úgy látom, hogy nem közös gondolkodásban haladunk előre a Tegyünk Egymásért 

Közösségünkért csapatával. Ebből a város lakossága nem tud profitálni. Nem támogatom a kft-

inkhez való markáns hozzányúlást, hiszen Mezőtúron nagyon sok feladat van: turisztika, 

rendezvények, városüzemeltetési, pályázati stb. Nagy foglalkoztatók vagyunk, az itt dolgozóknak 

foglalkoztatást és egzisztenciát tudunk biztosítani. Szó volt arról is, hogy a Tanüzemnél nagyobb 

bevételeket kellene elérnünk, azonban ebbe is ésszerűen kell belenyúlnunk, hiszen beszéltünk 

iparűzési adóbevételekről. Városunkban nincs annyi multinacionális cég, amelyek milliárdokat 

fizetnének be iparűzési adó gyanánt. Mezőtúron rengeteg kisvállalkozás van, nekünk a 

kisvállalkozásokra kell épülnünk. A Tanüzemnél, ha sokszoros bérleti díjat emelnénk, akkor a 

vállalkozás megrendülhet, bizalmatlanságot indíthat el.  

 

Kovács Attila: A versenyszférában levelezéssel folyik a munka, azt hittem, hogy az 

önkormányzatnál is így van, hiszen a szó elszáll, az írás marad. A stílusról lehet vitatkozni, de a 

hozzám érkezett levelek stílusáról is lehetne. Ha Patkós Lajos képviselő úr részt vett volna minden 

megbeszélésen és bejáráson a Tanüzemben, akkor tudná, hogy miről volt szó és milyen célzatból 

történtek ezek a megbeszélések. A Tanüzem a 2010-es években ki lett adva egy helyi 

vállalkozásnak egy bizonyos összegért, akkor ez tűnt a legjobb megoldásnak. Ekkor még kevés 

bérlő volt a Tanüzemben, mely azóta benépesült, nagyon sok vállalkozó van ott. A Tanüzem 

elkezdett leromlani, de az önkormányzatnak nem volt rá lehetősége, hogy ezeket az épületeket 

megújítsa. A bérlőknek lenne ezzel kapcsolatos jogos elvárásuk. Azért kellene felülvizsgálni ezeket 

a bérleti szerződéseket, mert létre lehetne hozni egy felújítási alapot, amelyből majd fel tudjuk 

újítani ezeket az épületeket, és ezzel Mezőtúr városának az ingatlanvagyona tovább fog nőni. 

Javasolom, hogy újra üljünk le és tárgyaljuk át ezt a kérdést.  

 

Herczeg Zsolt: Tudomásul vettem és tiszteletben tartom a véleményét képviselő úr.  
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Patkós Lajos: Azért nem támogatják a költségvetés módosítását, mert a kft-k és a Tanüzem ügyében 

nem történt előrelépés?  

 

Kovács Attila: Nem azért. 

 

Szűcs Dániel: A költségvetés kapcsán a módosító indítványomat visszavonom.  

 

Herczeg Zsolt: A módosító indítvány nélkül változatlan formában bocsátom szavazásra a 

költségvetési rendelet-tervezetet.  

 

A képviselő-testület 6 igen, 6 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

109/2020.(VI.25.) képviselő-testületi h a t á r o z a t a 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 2020. évi költségvetéséről 

 

Mezőtúr Város Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) bekezdés b) pontja 

alapján – figyelemmel az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 24. § (3) bekezdésére az 

alábbi határozatot hozza: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 3/2020.(II.28.) évi költségvetési rendelet-

tervezet módosítását nem fogadta el.  

 

Felelős: dr. Enyedi Mihály jegyző 

Határidő: - 

 

A határozat végrehajtásában közreműködik: 

Gazdálkodási és adóügyi osztály 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. Szűcs Dániel alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 

5. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Gazdálkodási és Adóügyi Osztály vezetője, 

Helyben 

6. Képviselő-testület, Helyben 

 

 

5. napirendi pont 

 

A Tiszamenti Regionális Vízművek Zrt. 2019. évi üzemeltetési tevékenységéről 

 

Herczeg Zsolt: A napirend tárgyalásánál köszöntöm Kiss Csaba üzemmérnökség vezető urat.  

A Pénzügyi, Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 11 igen egyhangú nem szavazattal 

nem javasolja a képviselő-testületnek elfogadásra a beszámolót.   

 

Rózsa Endre: A beszámoló 7. oldalán mit jelent az, hogy „A település hálózati nyomását biztosító 

hidroglóbusz feltöltését jelenleg csak éjszaka kézi üzemben tudjuk biztosítani”? Továbbá mit jelent, 
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hogy „Az elosztóhálózat megnövekedett vízigényének felderítése céljából a teljes hálózaton több 

alkalommal műszaki vizsgálatot végeztünk”.  

Mit jelent, hogy a telep terhelése elérte a kapacitás maximumát.  

Mennyi kilométer azbesztvezetéket kellene Mezőtúron kicserélni? Ennek milyen költségvonzata 

lenne?  

 

Batta Attila Viktor: A bizottsági ülésen én sem fogadtam el a beszámolót, hiszen a 3. emeleten 

lakom és reggel alig jön a víz. Látom, hogy a felújítás, a helyreállítás üteme megnövekedett. Kb. 60 

km azbeszthálózatunk van, mely az időjárási elemek hatására könnyen eltörik. Ezeknek az 

elhárítása és az elfolyásoknak a felderítése folyamatban van.  

 

Kovács Mihály: A kiselejtezett Woma gépkocsi helyett milyen megoldás van az eldugult 

szennyvízrendszer kitakarítására? Az adatok alapján azt látom, hogy a lakosság fizetőkészsége nem 

rosszabbodott az elmúlt időszakhoz képest. A TRV Zrt. az önkormányzatnak több mint 40 millió 

forinttal tartozik. Ezek a pénzek mikor folynak be az önkormányzat büdzséjébe, hiszen öt beruházás 

is függ ettől?  

 

Herczeg Zsolt: Az Alsórésziregáléból érkezett bejelentés, hogy a szennyvízszippantó rendelése után 

több napot is várni kell a szippantásra. Erre lenne megoldás a szennyvízelvezetés megépítése, ehhez 

azonban az átemelő szivattyút cserélni kellene. Ez kb. 20 millió forintos beruházás lenne, amit a 

TRV Zrt. által fizetendő bérleti díjból finanszíroznánk. Jelen pillanatban csak 16 millió forint van a 

folyószámlán. Folyamatosan kérjük az önkormányzatnak járó bérleti díjat.  

 

Kiss Csaba: Az ivóvizet öt kútcsoport adja. 16 kút van, amelyből nem mindegyik üzemel. Az öt 

kútcsoport annyi vizet biztosít a településnek, amennyit jelenleg a vízműtelep meg tud tisztítani.  A 

Mezőtúron kialakult helyzettel kapcsolatosan megbeszéléseket folytattunk a műszaki igazgatónkkal, 

akivel különböző lépésekben fogjuk megoldani ezt a helyzetet. 60 km azbesztcement hálózat van 

Mezőtúron. Az azbesztcement hálózat egyetlen településen sincs jó állapotban, de Mezőtúron 

kiemelt problémát okoz. Kézi üzemen azt értjük, hogy éjszaka hajnal 1-5 óráig le volt kapcsolva a 

város nem volt víz biztosítva, mert meg kellett tölteni a tornyot, hogy valamennyi tartalékvizet 

biztosítsunk. Azért kell tartalékvíz, mert ha tűzeset lenne, akkor a tűzoltóknak nem lenne víz az 

oltásra. Következő megoldások lehetségesek: megvizsgáljuk, mely kutak indíthatóak még be, illetve 

mely kutak állíthatók vissza melléfúrással és így a vízrétegből fizet tudunk kivenni. A vízműtelepen 

van két 200 m3-es olyan tároló, amelyet fel lehetne újítani, hiszen szerkezetileg jó állapotban van. 

Ha erre ráindítanánk még kutat, akkor nyersvíz tárolásra alkalmas lenne, de ez a rész még 

képlékeny. A 60 km azbesztcement-hálózatnál a tolózárak elöregedése adhat egy olyan problémát, 

hogy nem egy csőtörés van, ami nagyon sok vizet enged el, hanem lehet 100 nagyon pici, amit 

jelenleg nem találunk meg. Ez adhat 500, 800 köbméter vízelfolyást Mezőtúron. A teljes hálózatra 

egy diagnosztikát fogunk csináltatni. Ezek után a szakvélemények után készítünk el egy intézkedési 

tervet, mely kapcsán szakmailag meg tudjuk beszélni, hogy milyen lépéseket kell tenni annak 

érdekében, hogy jelenleg ezt a problémát hosszú távra megoldjuk. Amióta az új vízműtelep 

megépült, azóta áll fenn ez a kihegyezett állapot. A település napi szinten 3200 m3 vizet fogyaszt. 

A Sugár úton 900 m azbesztcement vezeték került kicserélésre a kerékpárút építése miatt. A 

karbantartáson azt értjük, hogy ami eltörik, azt kijavítjuk, mely javítás maximum 6 m lehet. Amíg 

nincs hosszú távú megoldás, addig nyáron vízkorlátozást kell bevezetni, melyet rendeletben kell az 

önkormányzatnak szabályozni. A Woma nem hiányzik, a probléma mindig meg van oldva. 

Szippantó már csak egy van, csak Mezőtúrt szolgálja. A vízdíjkintlévőség növekedett a városban 

2019-ben. A vízdíj 2012 óta nem emelkedett. 40 millió forinttal tartozik a TRV Zrt. Mezőtúr Város 

Önkormányzatának, ennek kapcsán egyeztetésre van szükség.  

 

Kovács Mihály: A válaszokat fenntartással tudom csak elfogadni. Miből adódik a víznyomás 

csökkenése?  
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Patkós Lajos: Mezőtúr város lakossága tapasztalja, hogy gond van az ivóvíz színével, állagával és a 

szolgáltatással. Ebből a szempontból Mezőtúr nagyon rossz helyzetben van. Nagyon fontos lenne a 

60 éves 60 km-es hálózat kicserélése. A TRV Zrt. tud-e egy olyan tervet kidolgozni, amellyel az 

azbesztcement vezeték kicserélése lehetséges lenne? Ennek a költsége nagyjából 1,5 milliárd forint 

lenne. Jó lenne pár éven belül ezt a cserét megvalósítani.  

 

Herczeg Zsolt: A viziközmű vagyon az önkormányzat tulajdonában van, csak átadásra került a TRV 

Zrt-nek. A TRV Zrt-nek az a dolga, hogy szakszerűen üzemeltesse a vízműtelepeket, a 

szennyvíztisztító-telepeket és a hozzájuk tartozó viziközművet, a hálózatokat. Azoknak a 

felújításáról az adott önkormányzatnak kell gondoskodnia, tehát nem feladata, hogy bármit is 

beruházzon. A fejlesztésekre a forrást nekünk kell megszerezni. Jó hír, hogy a Modern kisvárosok 

programból talán tudunk ivóvízhálózatra és a szennyvízhálózatra is költeni. Jelenleg most olyan 

pályázat nincs, amit erre a célra fel tudnánk használni.  

 

Batta Attila Viktor: Köszönöm az őszinte válaszokat, mely teljesen más megvilágításba helyezi a 

dolgokat. Közösen kell keresnünk a megoldásokat, keressünk forrásokat, közösen lobbizzunk  

egymást segítve, Polgármester úr hozzászólását figyelembe véve.  

 

Rózsa Endre: Kiss Csaba úrnak köszönöm a korrekt válaszokat. Úgy gondolom, hogy ebben akkor 

tudunk közösen lépni, ha most ezt a beszámolót nem fogadjuk el, hiszen ez jelzés lesz a főnökeinek 

is. Megfelelő, fogyasztható vizet szeretnénk. A TRV Zrt. több megyét fog össze. Szabad-e ennyi 

települést egy kézben tartani, irányítani. Kérném népszerűsíteni az TRV Zrt. online elérhetőségeit. 

Jó lenne gördülő fejlesztési tervet létrehozni. Megdöbbentő, hogy 500-600 m3 víz folyik el, mely  

éves szinten 114 millió forintot jelent.  

 

Batta Attila Viktor: Nem egy jó üzenet az együttműködés megkezdéséhez, ha valakit azért 

büntetünk nem szavazattal, mert az előző vezetés nem újította fel a hálózatot.  

 

Herczeg Zsolt: Ez sokkal nagyobb probléma annál, hogy az elődeinket hibáztassuk ezért, mert majd 

az utódaink is hibáztathatnak bennünket. Biztos vagyok benne, hogy mi sem fogjuk tudni 

megoldani ezt a problémát. Örökölünk is problémát és majd hagyunk is hátra. A kutakról is beszélt 

Kiss Csaba, azonban ott is hatalmas költségek vannak. A vízbázissal is gond van, de hiába 

termelnek ki a kutak elegendő vizet, ha annak egy része a hálózaton elfolyik. Amikor az 

ivóvízminőség-javító program elindult, akkor mi jeleztük felfelé 2010 előtt, hogy ne a 

vízműtelepeket újítsuk fel, hanem az ivóvízhálózatot. Ezt azonban az unió nem engedte meg. Sajnos 

most itt tartunk. El kell gondolkodnunk azon, hogy vegyünk egy használt Woma gépjárművet, mert 

a csapadékcsatorna problémák miatt célszerű lenne, ha rendelkeznénk egy ilyennel. Gyors 

beavatkozáskor nem kellene senkire várnunk.  

 

A képviselő-testület 6 igen, 6 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

110/2020.(VI.25.) képviselő-testületi határozata  

 

A Tiszamenti Regionális Vízművek Zrt. 2019. évi üzemeltetési tevékenységéről 

 

Mezőtúr Város Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) bekezdés b) pontja 

alapján – figyelemmel a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 

törvény 107.§-ra – az alábbi határozatot hozza: 
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A Tiszamenti Regionális Vízművek Zrt. 2018. évi üzemeltetési tevékenységéről szóló beszámolót 

nem elfogadja el. 

 

A határozat végrehajtásában közreműködik:   

Vagyongazdálkodó 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. Szűcs Dániel alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 

5. Tiszamenti Regionális Vízművek Zrt., 5000 Szolnok, Kossuth Lajos út 5. 

6. Pénzügyi, Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság, Helyben 

7. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal, Önkormányzati és Jogi Osztály, Helyben 

8. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

 

 

6. napirendi pont 

 

A Harcsás-Túrtő-Halásztelek holtágrendszer halgazdálkodási jogáról 

 

Herczeg Zsolt: A napirend tárgyalásánál köszöntöm Pongrácz Zoltánt, a Mezőtúri Horgász 

Egyesület elnökét.  

A Pénzügyi, Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság az előterjesztést 3 igen 7 nem 

szavazattal nem fogadta el, továbbá a bizottság 7 igen és 2 nem szavazattal az alábbi módosító 

javaslatot támogatja: Az új piaci feltételeknek megfelelő új megállapodás kerüljön kidolgozásra a 

jelenlegi bérlővel. Pályázat ne kerüljön kiírásra.  

Az Ügyrendi Bizottság 1 igen, 2 nem szavazattal az előterjesztést nem javasolja elfogadásra a 

képviselő-testületnek. 

 

dr. Enyedi Mihály: A 2009. évi december 10-én született szerződésmódosítás szerint a felek a jelen 

haszonbérleti szerződés meghosszabbításának a lehetőségét az akkor érvényes vagyongazdálkodási 

szabályok figyelembe vételével 2020. szeptember 30-ig felülvizsgálják. A jelenleg hatályos 

vagyongazdálkodási szabály a nemzeti vagyonról szóló törvény 11. §-ának a 16. bekezdése azt írja 

elő, hogy helyi önkormányzat tulajdonában álló nemzeti vagyon tekintetében törvényben, vagy 

helyi önkormányzati rendeletben meghatározott értékhatár feletti nemzeti vagyont hasznosítani, ha 

a törvény kivételt nem tesz, csak versenyeztetés útján, az összességében legelőnyösebb ajánlatot 

tevő részére kell a szolgáltatás és az ellenszolgáltatás értékarányosságával. Az értékhatár a 

rendeletünkben 2 millió forint. A holtágat értékesíteni nem lehet, mert azt kizárólagosan csak 

önkormányzati vagy állami tulajdonban lehet. Mindkét bizottsági döntés törvénytelen volt. Azt az 

anyagot fogadja el a képviselő-testület, amelyet előkészítettünk. Amennyiben az a döntés születik, 

mint a bizottsági ülésen, akkor már előre törvényességi észrevételt teszek a Kormányhivatalnál, 

ugyanis szembemegy a nemzeti vagyontörvénnyel, amit nem tehet meg a testület.  

 

Batta Attila Viktor: Egyetértek azzal, hogy a gazdasági társaságok működését felül kell vizsgálni, 

ésszerűvé kell tenni, de ezt miért nem kell felülvizsgálni, ésszerűvé tenni? Mérjünk egyenlő 

mércével és akkor mindenki elégedett lesz. 

 

Kovács Attila: Gazdasági társaságot haszonszerzés miatt alapítunk. Itt most egyesületről beszélünk, 

amely 70 éves múltra tekint vissza és 700 mezőtúri lakosnak a pihenését szolgálja. Jegyző úr 

csapatával előkészítette az anyagot az ülésre. A múlt hétvégén azért maradt el a Balázs Árpád 
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horgász emlékverseny, mert járhatatlan utak vannak a vizek mellett. Ilyen környezetet nagyon 

nehéz szembeállítani egy szarvasi vagy gyomaendrődi területtel, ahol nagyon jó minőségű úton le 

tudnak jönni a horgászok. Hosszú évek során nem érkezett a horgász egyesületre semmilyen olyan 

panasz, ami okot adna arra, hogy az egyesület alól most kiszervezzük ezt a vizet. A pénzügyi 

bizottság azért támogatatta a módosítást, hogy ezt ne ilyen formában szavazzuk meg, hanem adjuk 

meg a lehetőséget úgy, ahogyan például a MAFC-nak. Itt nem egy gazdasági társaságról van, amely 

haszon reményében üzemelteti az egyesületet. Itt két halőr van, aki a szűkös büdzséből fizetést kap. 

A többi mezőtúri ember társadalmi munkában végzi a feladatokat, pl. lehalászás. Jegyző úr tegnap 

megállapította, hogy ez magas szinten van kezelve, a másik opció, amit javasolt, hogy kerüljön 

megvizsgálásra az a lehetőség, hogy az önkormányzat vegye saját kezelésbe ezeket a holtág  

rendszereket. Itt nincs megfelelő csapat és pénz erre a feladatra, ezzel csak még tovább generálnánk 

azt a problémát, hogy nincs pénz például egy kiterjedt úthálózat megújítására, hogy versenyképes 

legyen. Nemcsak azt a 700 embert kellene képviselnünk, akik ebben benne vannak, hanem a 

vidékről ideérkezőket. Ez most sokkal bonyolultabb kérdés annál, hogy most kiírjunk erre egy 

olyan szerződést, amellyel kihajítjuk ezt az egyesületet erről a vízfelületről, akik alapvetően 

semmiféle problémát nem okoztak a városnak eddig. Azt kérem, vizsgáljuk meg annak a 

lehetőségét, hogyan lehetne ezt továbbra is az egyesületnek vinni.  

 

Herczeg Zsolt: Jegyző úr elmondta a napirend elején, hogy a vagyonnal való gazdálkodásra 

vonatkozó jogszabály alapján nem tehetünk mást. Ha beérkeznek a pályázatok, akkor születhet 

olyan döntés, hogy a Mezőtúri Horgász Egyesület vigye tovább az üzemeltetést. Ennek semmi 

akadálya nincs, még akkor sem, ha lesz olyan pályázó, aki lényegesen kedvezőbb pályázati 

feltételekkel nyújtja be a pályázatát. A pályázatok kapcsán megnézhetjük a piacot. Ha nem írunk ki 

pályázatot, akkor a Kormányhivatal előbb utóbb erre fog bennünket kötelezni.  

 

dr. Enyedi Mihály: Horgász vagyok, tíz évig voltam horgász egyesület felügyelő bizottságának 

elnöke, részt vettem már halgazdálkodási törvény előkészítésében is. Az az egyik háttérember 

vagyok, akiknek köszönhető, hogy kitiltották a halászokat a vizekről. Nem tehetünk mást, ez egy 

önkormányzati vagyontárgy, amit hasznosítani kell. A pályázat pontozásos módszerrel úgy kerül 

kiírásra, hogy a mezőtúri szervezetnek az esélyeit növeljük.  

 

Batta Attila Viktor: Nem tudom Kovács Attila képviselő úr honnan veszi, hogy ki akarjuk túrni a 

Mezőtúr Horgász Egyesületet. Mezőtúron több horgász egyesület is van. Ez a probléma? Ha több 

van, akkor milyen alapon zárjuk ki a másikat? Ez egy egészséges verseny, úgy ahogyan a többi is. 

Ez egy vagyon, ezt használni kell, és senki nem mondhatja, hogy támogattuk a Mezőtúri Horgász 

Egyesületet. Nem javasolom, hogy törvénysértést kövessünk el azután, hogy jegyző úr jelezte, hogy 

pályázatot kell kiírni. 

 

Patkós Lajos: Mennyire biztosított az a része, hogy a Mezőtúri Horgász Egyesület továbbra is bérbe 

tudja venni. Senki ne gondoljon arra, hogy mi a Mezőtúri Horgász Egyesületet nem akarjuk 

pozícióba hozni. Személy szerint én a Mezőtúri Horgász Egyesületre fogok szavazni. A pályázatot 

mindenképp ki kell írni.  

 

Kovács Attila: A sportpálya és a hozzá tartozó ingatlanok nem Mezőtúrnak a vagyona? Egyesületek 

használják, azt sem versenyeztetjük meg tízévente.  

 

dr. Enyedi Mihály: A horgászvíz mezőgazdasági szabályozás alá esik, máshogy van nyilvántartva. 

A sportpálya egy művelés alól kivett terület. 

  

Kovács Attila: Itt sporthorgászat van.  
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dr. Enyedi Mihály: Más a rendeltetése egy sportpályának, a szántóföldnek és a víznek, ami jelenleg 

egy holtág. Ez művelési ág szempontjából teljesen más besorolás alá esik. A holtág csak állami 

vagy önkormányzati tulajdonban lehet. Ez ugyanolyan, mint a termőföld. Hasznosítás 

szempontjából úgy működik, mint a termőföld. A sportpályát nem hasznosítom.  

 

Kovács Attila: Patkós Lajos képviselő úr azt mondta, hogy ha bejönnek a pályázatok, akkor a 

Mezőtúri Horgász Egyesületre fog szavazni. Akkor miről beszélünk? Azon kellene elgondolkodni, 

hogy ha tudjuk a végeredményt, akkor ne bonyolítsuk az életünket. Tegnap Jegyző úr még nem jött 

elő ezzel a jogszabállyal, ma jutott eszébe. Javasolom, hogy ma ne hozzunk döntést, hanem nézzünk 

annak utána, van-e arra lehetőség, hogy ezt a szerződést meghosszabbítsuk. Az egyesületre eddig 

nem volt panasz, nem indokolja semmi, hogy kiírjuk ezt a pályázatot.  

 

dr. Enyedi Mihály: Teljesen másról beszélünk képviselő úr. Akárki kezeli a horgászvizet, az mehet 

oda, aki területi engedélyt vált. Az a 700 ember ugyanúgy lemehet oda pecázni, mint eddig. A 

pályázat jelenleg halgazdálkodási jogra terjed ki. Nem tudjuk megoldani azt, hogy ne írjunk ki 

pályázatot, a szabály az szabály.   

 

Kovács Attila: Keressük meg annak a lehetőségét, hogy hogyan tudjuk előrébb hozni ezt az ügyet.  

 

dr. Enyedi Mihály: Arra legyünk figyelemmel, hogy ez a szerződés lejár december 31-én, melyet 

meg kell versenyeztetni. Megvan arra is a lehetőség, hogy eredményes pályáztatás esetén is 

önkormányzat azt mondja, hogy eredménytelen. Ha addig nem találunk senkit, akkor az 

önkormányzatnak kell hasznosítani. Nem akarok törvénytsérteni.  

 

Szűcs Dániel: A határozati javaslat lényege az, hogy Mezőtúr Város Önkormányzata a 135 hektárra 

pályázatot ír ki. Ez nem közbeszerzés. Az önkormányzat arra kíváncsi, hogy az adott pályázók 

milyen ötletekkel kívánják a mezőtúri adott horgászterületet hasznosítani. Itt szó sincs arról, hogy 

kizárjuk a Mezőtúri Horgász Egyesületet. Hiába beszélünk most arról, hogy hogyan kellene 

csinálni, a végén a pályázatot úgy is ki kell írni. Óriási lehetőséget látok a horgászturizmus 

fejlesztésében, a holtágrendszer, a Berettyó, a vizisportélet meglévő értékeinek az 

összekapcsolásával. Ehhez kapcsolódik még a strandfürdőnk is. Egy a cél, mégpedig az, hogy 

együtt fejlesszük a mezőtúri horgászturizmust. A Mezőtúri Horgász Egyesületnek nagy előnye van 

a pályázatban, hiszen a súlyozás és a pontok úgy vannak összeállítva. Ha ez mégsem jönne össze, 

akkor is ugyanez a képviselő-testület fog arról dönteni, hogy kié legyen a 135 hektár hasznosítása.  

 

Kovács Attila: Miért nem mondta el tegnap jegyző úr el ezeket a jogi tudnivalókat? Ha elmondja, 

akkor utána tudtunk volna nézni, felkészülhettünk volna rá. Így kész tények elé vagyunk állítva. 

Miért nem készült fel rá már az előterjesztés elkészítésekor? Azt javasolom, hogy ezt a döntést most 

halasszuk el és újból vegyük elő.  

 

dr. Enyedi Mihály: A nem tudás nem mentesít. Ki követeli legjobban, hogy a leghatékonyabban, 

leggazdaságosabban. Ön. Miből lehet megállapítani, hogy valami gazdaságos-e? Ön a 

versenyszférából jön, és tudja, hogy versenyeztetéssel. Itt senkinek nem újdonság, hogy az 

önkormányzati vagyontárgyakat versenyeztetés útján lehet hasznosítani. Igyekszem megfelelni 

azoknak az elvárásoknak, amit Önök támasztanak a hivatal felé. Belátom a saját hibáimat, ezért 

tegnap este úgy éreztem, hogy ennek utána kell olvasnom.  

 

Herczeg Zsolt: Javasolom, hogy július első felében tartsunk egy rendkívüli ülést és addig a Tegyünk 

Együtt Közösségünkért Egyesület is utána tud nézni a vonatkozó jogszabályi háttérnek.  

 

Rózsa Endre: Javasolom, hogy éljünk többször a munkamegbeszélés lehetőségével.  
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Herczeg Zsolt: Szavazásra bocsátom, hogy a képviselő-testület az előterjesztést első olvasatnak 

tekinti, és 2020. július 09-én újratárgyalja.  

 

A képviselő-testület 12 igen egyhangú szavazattal elfogadta a módosító javaslatot és az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

111/2020.(VI.25.) képviselő-testületi határozata  

 

A Harcsás-Túrtő-Halásztelek holtágrendszer halgazdálkodási jogáról 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján – figyelemmel a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 

CLXXXIX. törvény 107.§-ra, a halgazdálkodásról és a hal védelméről szóló 2013. évi CII. 

törvényre, valamint az önkormányzat tulajdonáról és a vagyonnal való gazdálkodás szabályairól 

szóló 24/2012.(IV.06.) önkormányzati rendelet 5.§-ában biztosított hatáskörére – az alábbi 

határozatot hozza: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testülete az előterjesztést első olvasatnak tekinti.  

Az előterjesztés újratárgyalásának időpontja: 2020. július 9. 

 

Felelős:      Herczeg Zsolt polgármester                      

Határidő:  2020. július 9. 

 

A határozat végrehajtásában közreműködik:   

Vállalkozási, gazdaság- és városfejlesztési ügyintéző  

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. Szűcs Dániel alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 

5. Pénzügyi, Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság, Helyben 

6. Ügyrendi Bizottság, Helyben 

7. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Önkormányzati és Jogi Osztály, Helyben 

8. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Városüzemeltetési Osztály, Helyben 

9. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Gazdálkodási és Adóügyi Osztály, Helyben 

10. Mezőtúri Horgász Egyesület, 5400 Mezőtúr, Alsórészivízköz 430. 

 

 

7. napirendi pont 

 

A lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtására és az átruházott 

hatáskörben hozott döntések elfogadására 

 

Herczeg Zsolt: Az Ügyrendi Bizottság 3 igen egyhangú szavazattal elfogadásra javasolja az 

előterjesztést a képviselő-testületnek.  

 

A képviselő-testület 12 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 



 17 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

112/2020.(VI.25.) képviselő-testületi határozata  

 

A lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról és az átruházott 

hatáskörben hozott döntésekről 

 

Mezőtúr Város Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) bekezdés b) pontja 

alapján – figyelemmel Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és 

Működési Szabályzatáról szóló 20/2019.(XI.07.) önkormányzati rendelet 9. §-a előírásaira – az 

alábbi határozatot hozza: 

 

1. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a lejárt határidejű képviselő-testületi 

határozatokkal kapcsolatos döntéseket a határozat 1. számú melléklete szerint fogadja el. 

 

2. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester átruházott hatáskörben 

hozott döntéseit a határozat 2. számú melléklete szerint jóváhagyja. 

 

3. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármesternek az önkormányzat 

tulajdonáról és a vagyonnal való gazdálkodás szabályairól szóló 24/2012.(IV.6.) önkormányzati 

rendeletének 6.§ (1) bekezdése alapján hozott döntéseit a határozat 3. számú melléklete szerint 

jóváhagyja. 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. Szűcs Dániel alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 

5. Illetékes bizottságok 

6. Illetékes irodák 

7. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

 

 

8.napirendi pont 

 

Önkormányzati feladatellátást szolgáló fejlesztések támogatására meghirdetett, belterületi 

utak felújítását célzó pályázat benyújtására 

 

Herczeg Zsolt: A Pénzügyi, Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 11 igen egyhangú 

szavazattal elfogadásra javasolja az előterjesztés I. számú határozatát, továbbá 11 igen egyhangú 

szavazattal elfogadásra javasolja az előterjesztés II. számú határozatát a képviselő-testületnek.  

Ismerteti az előterjesztést. 

 

Patkós Lajos: Elfogadásra javasolom az előterjesztést. 

 

Kovács Mihály: Elfogadásra javasolom az előterjesztést. 

 

A képviselő-testület 12 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

113/2020.(VI.25.) Képviselő-testületi határozata 
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Önkormányzati feladatellátást szolgáló fejlesztések támogatására meghirdetett, belterületi 

utak felújítását célzó pályázat benyújtása kapcsán polgármesteri határozat hatályon kívül 

helyezéséről 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján az alábbi határozatot hozza: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete hatályon kívül helyezi Mezőtúr Város 

Önkormányzata 103/2020.(VI.17.) sz. polgármesteri határozatát. 

 

Felelős: Herczeg Zsolt polgármester 

Határidő: 2020. június 26. 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül:  

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. Szűcs Dániel alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 

5. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

6. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Gazdálkodási és Adóügyi Osztály, Helyben 

7. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Városüzemeltetési Osztály, Helyben 

 

 

A képviselő-testület 12 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

114/2020.(VI.25.) Képviselő-testületi határozata 

 

Önkormányzati feladatellátást szolgáló fejlesztések támogatására meghirdetett, belterületi 

utak felújítását célzó pályázat benyújtásáról 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján az alábbi határozatot hozza: 

 

1. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Mezőtúr Város közigazgatási 

területén fekvő, kizárólagos tulajdonában lévő, 5400 Mezőtúr (belterület) 5935 helyrajzi 

számú Makk József leromlott állapotú út szilárd aszfalt burkolatának felújítására 21.930.745 

Ft vissza nem térítendő költségvetési pályázati támogatás elnyerésére támogatási kérelmet 

nyújt be. 

 

2. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a tervezett 33.739.608 Ft összegű 

beruházás megvalósításához - a Pályázati kiírásban előírt minimális 35 % mértékű – 

11.808.863 Ft önerőt biztosít a 2020. évi költségvetéséről szóló 3/2020. (II. 28.) 

önkormányzati rendelet 15. melléklet 1. sorban feltüntetett „Általános tartalék - egyéb, előre 

nem tervezett kiadások” keret terhére. 

 

3. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Mezőtúr Város 

Polgármesterét a támogatási kérelem, illetve a benyújtáshoz szükséges dokumentumok 

aláírására, a szükséges intézkedések megtételére. 

 

Felelős: Herczeg Zsolt polgármester 
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Határidő: 2020. július 10. 

 

A határozat végrehajtásában közreműködik: 

Városüzemeltetési Osztály 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: határozatáról értesül:: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. Szűcs Dániel alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 

5. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

6. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Gazdálkodási és Adóügyi Osztály, Helyben 

7. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Városüzemeltetési Osztály, Helyben 

 

 

9.napirendi pont 

 

Tájékoztató a 2020. május 18. – június 14. közötti időszak fontosabb intézkedéseiről és 

eseményeiről 

 

Kovács Mihály: Május 21-én a Peresi holtághoz vezető utak rendbetételének lehetőségéről tárgyalt 

Polgármester úr. Milyen eredménye lett a tárgyalásnak? 

A Berettyó-Körös Többcélú Társulás anyagában olvastam, hogy az Orvosi Ügyelet Kft. is 

beszámolt a 2019. évi tevékenységéről. Kell-e attól tartanunk, hogy Mezőtúr lakosságát hátrányosan 

érintő átszervezés vagy bármi más történhet-e? 

Május 22-én Polgármester úr Mohi Zoltán ügyvezetővel a Strand fejlesztéséről egyeztetett. Mik 

voltak azok a fontosabb dolgok, amit tudnunk kell erről a tárgyalásról? 

Május 26-án Polgármester úr az NHSZ Szolnok Kft. képviselőjével tárgyalt. A zöldhulladék 

elhelyezése jelen pillanatban méltatlan körülmények között zajlik. Annak a megoldásában ők 

mennyire partnerek és meg tudjuk-e oldani, hogy visszatérnénk ahhoz a módszerhez, mint amikor 

az önkormányzat cége a lakások elől bizonyos időközönként elszállította a zöldhulladékot? Itt főleg 

az idős emberekre gondolok. 

 

Herczeg Zsolt: A Peresi Holtághoz vezető utat a felsorolt cégek nehéz gépjárművei elég alaposan 

tönkretették, mert mindegyik valamilyen beruházást végzett. A megbeszélés első alkalmával még a 

Mongol-Agrár Zrt. is bekapcsolódott és hozott egy kimutatást, hogy a külterületi utak kapcsán 

milyen felújításokat végeztek el az elmúlt időszakokban. Ők ezen felül nem kívánnak 

bekapcsolódni a külterületi utak felújításába. A többi cég részéről az hangzott el, hogy igen, 

beszállnak a felújításba. A tárgyalások folyamatban vannak, az előkészületek zajlanak. Remélem, 

hogy ezek a javítások minél előbb megvalósulhatnak. A Békés Drén saját maga végzi el az 

útjavítást. A másik két cég az önkormányzat számlájára bizonyos összeget átutal, melyből az 

önkormányzat végzi el az útjavítást.  

A strandfejlesztéssel kapcsolatban arról beszéltünk, hogy a beadott pályázatuk hiánypótlási 

szakaszban van, sőt fel is függesztették a vírushelyzetre való tekintettel. Itt határozat leghamarabb 

év vége felé lehet. Az Invictus képviselőjének, Mohi Zoltánnak elmondtam, hogy az állam mennyi 

gépjárműadót vont el tőlünk, továbbá azt is, hogy az iparűzési adóbevételünk várhatóan jelentős 

mértékben csökkeni fog. Ők hoznák a 70 % TAO forrást a kivitelezéshez, de az önkormányzat nem 

tud a 30 % önerőbe beszállni. Alpolgármester úrral Budapesten arról fogunk tájékozódni, hogy van-

e vagy lesz-e olyan pályázati kiírás, amely strandfejlesztésre irányulna. Most arról tárgyaltunk Mohi 

Zoltán úrral, hogy az úszó gyerekek részére üzembe kellene helyezni az uszodát. Ennek az oka az, 

hogy éjszaka lehűl a víz. Ezzel kapcsolatosan tárgyalok egy céggel.  
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Az NHSZ Szolnok kapcsán a zöldhulladékról és a külterületi hulladékról is tárgyaltunk. A 

külterületre ki lehet terjeszteni a hulladékelszállítást. Olyan sok joghézag van, hogy az 

üdülőtulajdonosok ki tudnak bújni a fizetési kötelezettség alól, ezért azt javasolták, hogy emeljünk 

építményadót, melyről legkésőbb novemberben döntenünk kell. A közterületre kiszállított, 

illegálisan lerakott szemét ügyében változnak, szigorodnak a jogszabályok, tudunk majd bírságolni. 

Ehhez megpróbálunk kamerákat is kihelyezni. A kihelyezett konténerekbe sajnos nem az kerül, ami 

oda való. Bármit találunk is ki, mindig rosszul sül el, mert az emberek állati tetemet, műanyag 

zsákot helyeznek a zöldhulladékos kukába. Nem jó a lakosság hozzáállása, tisztelet a kivételnek. 

Foglalkozunk a zöldhulladék gyűjtésével.  

A veszélyhelyzetben Kiss Gábor polgármester úr fogadta el az Orvosi Ügyelet Kft. beszámolóját. 

Különösebb változás nincs, végezték a feladatukat a szabályoknak megfelelően. Túrkeve 

Polgármestere nehezményezte, hogy az ügyeletes orvos sokat tartózkodik Mezőtúron. Túrkevén a 

lakosság az orvosi ügyelethez fordul gyógyszerkiírás céljából. Elégedett vagyok a Kft. 

működésével, ők is nagy területen szolgáltatnak. Nem hallottam panaszt az elmúlt egy évben, a 

feladatellátás rendben van.  

 

Rózsa Endre: Május 19-én polgármester úr az online trianoni rendezvény kapcsán tárgyalt. Mi 

indokolta, hogy június 4-ére, az Összetartozás napjára nem kaptunk semmilyen meghívót.  

 

Herczeg Zsolt: Azért nem küldtünk meghívót, mert ezek spontán esemény volt. Nem meghirdetett 

rendezvény volt, mert lehetett rendezvényt tartani. Aki akart, odamehetett a tiszteletét leróni.  

A napirendi pont keretein belül Kovács Attila képviselő úr kérésére a projektekről adok 

tájékoztatást a képviselő-testület részére a PPT segítségével, mely a holnapi nap folyamán 

kiküldésre is kerül a képviselő-testület tagjainak.  

 

 

10.napirendi pont 

 

Bejelentések 

 

Harmat Mihályné: A piacon a Szolnoki út felől egy nő elesett, mert belelépett egy lyukba. Ott elég 

rossz az aszfalt, kátyús. Kérem, hogy értesítsük a piacüzemeltetőt, hogy a kátyúkat javítsa ki.  

Az Alsórészen lévő játszóteret körül kellene keríteni, de a szomszéd felől egy métert hagyjunk el, 

hogy a füvet le tudja vágni.  

A Dózsa György úton a SPAR-nál a vasakna teteje be van hajolva, balesetveszélyes. 

 

Rózsa Endre: A Ligeti tó mellett lévő csepptó mellett van egy fekete műanyaggal körülvett két kis 

tavacska. Félek, hogy belefullad véletlenül egy gyermek.  

 

Herczeg Zsolt: A tavacskát még ebben az évben a pályázat miatt fent kell tartani. 

 

Rózsa Endre: Az Ifjúsági lakótelep XXII. épülete mögött szelektív gyűjtő van, borzasztó 

körülmények vannak ott, ezért ha van rá lehetőségünk, akkor helyezzünk el egy kamerát.  

 

Herczeg Zsolt: Ezeket a bejelentéseket e-mail formájában kérem megtenni, hogy maradjon nyoma. 

Le lehet tölteni a KÜSZ programot, ennek a kezelésével kapcsolatosan majd tartunk oktatást.  

 

Kovács Péter József: Volt kiírva fogorvosi praxisra pályázat június 23-án.  

 

Herczeg Zsolt: Először nem volt jelentkező. Az újabb kiírásra egy pályázó jelentkezett a 

veszélyhelyzet idején, de ekkor egy személyben nem akartam dönteni. Levélben értesítettem, hogy 
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a veszélyhelyzet elmúlása után a képviselő-testület meg fogja hallgatni. Addig írjuk ki a pályázatot, 

amíg nem jelentkezik valaki és a képviselő-testület úgy nem dönt, hogy szeretettel látjuk.  

 

Mindenki munkáját köszönöm, nyilvános ülésünket bezárom, zárt üléssel folytatjuk.   

 

 

 

 

                                                                     K.m.f. 

 

 

 

 

 

      Herczeg Zsolt              dr. Enyedi Mihály  

      polgármester          jegyző 

 

                                                         

 

 

 

Jegyzőkönyv hitelesítők: 

 

 

 

 

 

               Batta Attila Viktor        Kovács Péter József 

                 városi képviselő                                                                    városi képviselő 

 

 

 

 

 

                                                                    Dóczi Józsefné                        

jegyzőkönyvvezető 

 


